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weekend

‘De agressieve polarisering stootme af’

‘D
e agressieve polarisering
stuit me tegen de borst.
Ik stelme ook vragen bij

demanier waarop de democratie
wordtgeorganiseerd.Alswedewe-
reld weer rond in plaats van vier-
kantwillendoendraaien, is vooral
een langetermijnvisie nodig. En
minstenseenEuropesemaar liever
een supranationale aanpak. Para-

doxaal genoeg staan verkiezingen
dat indeweg. Iknoteerdatdemid-
denklasse erg op de proef wordt
gesteld, naar Amerikaans voor-
beeld. Onze samenleving implo-
deert verder door de ik-versus-de-
ander-logica. ‘The richmaybe rich
andthepoormaybepoor. Theyall
beat the shit off each other’, zingt
Arno. Sinds 1983 al. Putain!’

ChantalPattyn
Nethoofd Klara

‘Eindelijk de armoede aanpakken’

‘H
et allerbelangrijkste is
hetvrijwarenvandewel-
vaartsstaat. De regering

moet zich om het armoedepro-
bleembekommeren.De kloof tus-
senarmenrijkwordtsteedsgroter,
ietswatookmerkbaar is inheton-
derwijs.Het iscruciaalomiedereen
gelijke onderwijsmogelijkheden
te kunnen bieden, los van hun so-

ciale of hun taalachtergrond. Op
federaalniveau isde verlagingvan
de leerplicht broodnodig. De her-
vorming vanhet secundair onder-
wijs is prioritair voor Vlaanderen.
Hetmasterplanmoet correctwor-
denuitgevoerd. Ermoetookmeer
geïnvesteerd worden in de infra-
structuur. Besparingen in het on-
derwijs zijn uit denboze.’

RaymondaVerdyck
Afgevaardigd bestuurder GO!
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INTERVIEW

GWEN DECLERCK

P
ascaleNaessens (45) valt op.
Ze is bloedmooi, niet ophaar
mondje gevallen, intelligent
ooknog. Tochbleef ze de
voorbije jaren vooral in de
schaduwvanhaarman, de

televisiemaker Paul Jambers. Die dagen
zijn definitief voorbij. Lang zal het niet
meer duren voormensen vragen: ‘Paul
wie? Bedoelt umisschienmeneerNaes-
sens?’ Vijf jaar na het uitbrengen vanhaar
eerste kookboek staatNaessensmet alle
vijf haar boeken in de non-fictie top 10.
Ze verkoopt opditmoment vier keer
beter dandenummer twee, JeroenMeus.
Woensdagwon ze in Pekingde prestigieu-
zeGourmandAwards voor beste kook-
boeken. En vanhaar servieslijn Pure gin-
gen al 600.000borden, kommetjes en
ovenschalen de deur uit.

Het gaat hard. Kookt uwpotje niet over?
PascaleNaessens: ‘Het is druk. Eigenlijk
zou ik eenpaarweken inmijn atelierwil-
len kruipen ompotten te bakken.Maar
eerst is er de deadline voormijn volgende
kookboek, dat in september uitkomt. De
vloer vanmijnwerkkamer ligt nu volmet
knipsels.Maar de kans omnaar China te
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gaanmetmijnwerkwou ik niet laten
liggen.’

Wathebt u eigenlijk inChina verloren?
Naessens: ‘Vorig jaar heb ikmet ‘Puur
genieten 2’ in Parijs deGourmandAwards
gewonnen, een internationalewedstrijd
waar kookboeken vanover de helewereld
wordenbekroond. Datwas totaal onver-
wacht. Ikwist niet eens datmijn uitgever
mijn boekhad ingestuurd. Dit jaarwas ik
opnieuwgenomineerd, dit keermet de
reeks ‘Puur genieten’ en ‘Mijn pure keu-
ken’.Maar ikwilde niet in Peking aan-
komenmetNederlandstalige kookboeken
inmijn rugzak, dus heb ik tussendoor
eenboekje voor de Chinesemarkt ge-
schreven, in het Chinees.’
‘Ik hou vanChina, heb ermaanden-

lang rondgereisd toen ik nog alsmodel
werkte. Ik lees veel over Chinese voedings-
gewoonten enChinese geneeskunde.
En ikmaakme zorgen, omdat de Chinezen
de jongste jaren almaarmeerwesterse
voedingsgewoonten overnemen, ookde
slechte. Het erge is, de Chinezen kunnen
er nog slechter tegendanwij.Met het
groeien vande economie is ookde taille
vandeChinezen expansief uitgezet. Obesi-
tas is een groot probleem: volgens deWe-
reldgezondheidsorganisatie is ruimeen
opde vijf Chinezen in de steden zwaarlij-

vig.Welvaartsziekten ontwikkelen zich er
ook griezelig veel sneller dan elders in de
wereld.Wist je dat de ChinezendeAmeri-
kanen intussenhebben voorbijgestoken
op vlak vandiabetes type 2?
Opmerkelijk is dat Chinezendiabetes
type 2 ook krijgen zonder dat ze zwaar-
lijvig zijn. Dat is tochniet te geloven?
Ze hebbennochtans in se een vande ge-
zondste keukens vandewereld.’

Wathoudtuw ‘pure keuken’ in?
Naessens: ‘Eenwesters dieet bestaat van-
daag voor 70 tot 80procent uit comfort-
food: brood, frieten, chips, koeken, pasta,
geraffineerd voedsel, bereidemaaltijden.
We etennogmaar 20 tot 30procent
‘levend voedsel’: fruit, groenten, zaden,
noten, vlees, vis…We zijn verslaafd aan
snelle geraffineerde koolhydraten. Ik zeg
dat niet, steedsmeerwetenschappers zeg-
genhet. Snelle geraffineerde koolhydraten
werken opdezelfde neurologische banen
in als alcohol. Jewilt er steedsmeer van.
En onze schrik voor ‘slechte vetten’ heeft
het nog erger gemaakt.We stillen onze
hongermet koolhydraten. Ik krijg steevast
te horen vanmensendiemij zien koken:
‘Pascale, jij gebruikt zoveel olie.’’
‘Ik geloof niet in de klassieke voedings-

driehoek, die trouwens in Zweden intus-
sen afgeschaft is. Fruit en groenten staan

‘Niemand
moetmijn
rekening
maken’

Niet PietHuysentruyt, niet Jeroen
Meus,maarPascale Naessens is de
best verkopendekookboekenauteur.
EndezeweekvielenookdeChinezen
voorhaar charmes.Het zakelijke
recept vanVlaanderenspuurste chef.

voormij helemaal onderaan. Tachtig pro-
cent vanwat ik eet, zijn dingendiemijn
voorouders ookdagelijks aten. Geen voed-
sel waarmeede voedingsindustrie van al-
les heeft uitgespookt. Ik let ook opmet
combinaties. Een typischeVlaamsemaal-
tijd bestaat uit: groenten, vlees en aardap-
pelen. Die aardappelenmoeten erbij, an-
ders hebbenwegeen volwaardigemaaltijd
gehad.Waaromeigenlijk?’

Is het haalbaar voorhardwerkende
mensenomtekoken zoals u?
Naessens: ‘Ja. Ik gebruikweinig ingrediën-
ten. Geen ingewikkelde toestanden. Na-
tuurlijk, jemoetwel de tijd nemenom
twee keer perweeknaar dewinkel te gaan
omverse ingrediënten te kopen.’

In uwboeken staan voetnotenmet
verwijzingen naarwetenschappelijke
studies
Naessens: ‘Ik ben een gevoelsmens. Ik ver-
trek altijd van hoe iets voelt. Maar nadien
wil ik begrijpen hoe het komt. Ik ga geen
kookboeken volschrijvenmet gevoels-
praatjes, die zijn voor aan de toog. Als ik
iets op papier deelmetmensen,moet het
kloppen.’

Bent u eengezondheidsfreak?
Naessens: ‘Nee! Ik kenmensendie elke
dag een onsmakelijk sapje door hun strot
gieten, omdat het gezond is. Of die elke
dag kilometers gaanhardlopen. Voormij
voelt dat ongezond.Wat ikwel doe, is en-
kele kerenperweek eenuur gaanwande-
len. Dan zet ik er stevig de pas in, zodat ik
mijn bloed goed voel stromen enhet hele-
maalwarmkrijg. Ik ben 45. Ik schrik zelf
als ik dat zeg, want ik heb tijdensmijnmo-
dellencarrière zo vaakmoeten liegen over
mijn leeftijd dat ikmeestal vergeet hoe
oud ikwerkelijk ben. Ikwil graag oudwor-
den zonder kwalendie te vermijden zijn.’

Maarwe leven toch almaar langer?
Naessens: ‘De levensverwachting voor een
Belgische vrouw is nu 83 jaar.Maar dat is
vooral de verdienste vandemedischewe-
tenschap, die ons oplapt als er iets scheelt.
Er zijn ook andere cijfers. Volgens hetNe-
derlandse Centraal Bureau voor de Statis-
tiekwordt een gemiddeldeNederlandse
vrouw ziek ophaar veertigste, eenmanop
zijn 47ste. Dat gaat danover chronische
ziekten zoals te hoge cholesterol, diabetes,
maagproblemen. Ikwil niet de volgende
veertig jaar ziek rondlopen en elke dag
pillenmoeten slikken. Angstaanjagend
vind ik het, hoewe ons volproppenmet
ongezonde voeding enonszelf ziekma-
ken.Webeseffen niet hoe ziek endikwe
zijn geworden.Het enigewatwedoen,
is de kledingmaten aanpassen. Niet alleen
ons lijf lijdt eronder, ons hoofd ook. Steeds
vaker leggenwetenschappers een link tus-
sen het hoge aantal burn-outs endepressie
en ongezonde voeding.’

Uheeft geen voordehand liggend
parcours afgelegd: vanmodel over
omroepster tot zakenvrouw.
Naessens: ‘Ik komuit eennest van kleine
zelfstandigen.Mijn ouders hadden een

groothandel vandranken enhunplanwas
dat ik die zaak samenmetmijn broer zou
overnemen.Daarom studeerde ik econo-
mischewetenschappen enben ik begon-
nen aanhogere studies bedrijfseconomie
enboekhouden.Maar toen ik 18was, wilde
ik dewijdewereld in.’
‘Modellenwerkwasmijn ticket naar de

vrijheid. Ik heb inMilaan gewoond, in Pa-
rijs,Madrid, Hongkong. Ik hebdingen ge-
leerd die je aan geen enkele universiteit ter
wereld leren kan. Ik heb er alles uitgehaald
wat erin zat, het echte topniveau kon ik
niet halen. Ik keerde terugnaar België op
het ogenblik dat VTMeenomroepster
zocht. Dat heb ik tien jaar gedaan. Erwas
geenplan.Maar als ik terugkijk opwat ik
tot nuheb gedaan, zie ikwel een lijn. Ik
heb altijd vertrouwengehad inmezelf. Als
je consequent kiest voor de dingendie je
graag doet, dan komthetwel goed.’

De jongste jarenwasunietmeer op
televisie te zien, behalve als vrouw
vanPaul Jambers.
Naessens: ‘Ja, dat iswaar.Maar ik ben
nooit alleenmaar vrouw-van geweest. Het
zouniets voormij zijn omgenoegen te ne-
menmet elke avond eenpotje te koken
voormijnman en voor de rest afhankelijk
te zijn, ook financieel. Vandaag zijn de rol-
len eenbeetje omgedraaid. Paul heeftme
de voorbije twee jaar enormveel achter
de schermengeholpenmet het uitbouwen
vanmijn zaak. Als een assistent bijna,
omdat er zo veel te regelen viel. Het liefste
wat ik doe, is creëren: schrijven enpotten-
bakken.Maar er komtnatuurlijk veelmeer
bij kijken. De onderhandelingen over
nieuweprojecten voer ik altijd zelf. Ikwijs
zeer veel voorstellen af,maar als ik op een
aanbod inga, dan informeer ikmegrondig
en ga ik nooit ondermijn prijs.’

Hoeveel hebt u al verdiend aan
uwkookboeken?
Naessens: ‘Ik geef geen cijfers. Dieworden
toch enkel gebruikt inmachtspelletjes
tussen uitgevers. Iedereenprobeertmijn
rekening temaken.Maar de zaken lopen
uitstekend.’

Hoe ver reikenuwambities?
Naessens: ‘Het buitenland lonkt.Met
mijn keramieklijn zie ik dat hetmogelijk
is.Mijn servies verkoopt zeer goed in het
buitenland, en daar kent niemandmij.
Om te beginnen zoude verkoop van
mijn kookboeken inNederlandbeter
moeten. Daar liggen ze al in dewinkel.
Voorts liggen erwellicht kansen voor
mijn kookboeken in elk landwaarmijn
servies goed loopt. Die twee dingen ver-
sterken elkaar.’
‘Of China echt een optie is, betwijfel

ik. Het is een zeermoeilijkemarkt. Als je
niet oplet, kom je bedrogenuit.Maar be-
halvemet Chinese uitgevers hebbenwe
in Peking ook gesprokenmet Italiaanse
enDuitse uitgevers. En zelfsmet Franse,
hoewel je zoudenkendat de Fransenniet
zitten tewachten op kookles van ‘une
petite Belge’.
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De balans
Rocco
Granata

Wat zijn uw belangrijkste activa?

‘Mijn kennis van en mijn liefde voor muziek. In Calabrië ging ik vanaf

m’n zesde naar de muziekschool, in België treed ik al op sinds m’n

13de. Ik zit dus 62 jaar in het vak. Mijn vechtlust is ook een troef.

De weg naar het succes was hard. Aanvoelen wat je echt graag

doet en er vervolgens in geloven, is ook een talent.’

Wie heeft het meest in u geïnvesteerd?

‘Met hun beslissing om te emigreren hebben mijn ouders veel in

ons geïnvesteerd. Mijn papa was smid en wist niet waar België lag.

Hij koos het vanwege de relatief geringe afstand. In mijn muziek

heb ik alleen geïnvesteerd. Ik begon op Limburgse kermissen en

in cafeetjes. Geen enkele Belgische platenfirma wilde mijn eerste

plaatje ‘Manuela’, met ‘Marina’ als B-kant, uitbrengen. In Italië von-

den ze mijn accordeon maar een boereninstrument. Ze wilden hem

vervangen door violen. Ik wilde wél accordeon spelen en liet zelf

300 platen persen. Bij Betty, die een winkeltje had in Winterslag,

mocht ik er 25 op de toonbank leggen. Dat zette het succes in

gang, waarna de grote platenfirma’s wél aanklopten. In de jaren

zeventig kocht ik alle rechten terug en begon mijn eigen firma’s,

Cardinal Records en Granata Music. En ik kocht een platenperserij

waarmee ik voor haast alle platenfirma’s heb geperst.’

In wie hebt u zelf het meest geïnvesteerd?

‘In heel veel jongens en meisjes waarin ik geloofde,

zoals Miel Cools, Will Ferdy, Marijn Devalck, Marva,

Louis Neefs, De Elegasten. Ik schreef liedjes, produ-

cete, deed opnames, perste, promootte, verdeelde

in de hele wereld. Ik ben trots dat ik als Italiaanse

mijnwerkerszoon de eerste was om te investeren

in het Vlaamse luisterlied. Ook in mijn familie heb

ik veel geïnvesteerd. Nadat mijn vader een ongeluk

had gekregen in de mijn, kocht ik voor mijn ouders

een huis in Zonhoven, en later twee appartementen

in Antwerpen. Ook voor mijn kinderen heb ik alles

gedaan wat een papa kan doen.’

Wie zijn uw raadgevers in het leven?

‘Als 11-jarige was ik in zekere zin de vader van mijn ouders, omdat

ze de taal niet spraken. Ik stond hen bij, ging naar de vakbond en

het ziekenfonds. De beste raad kreeg ik van mijn vader: ‘Wees lief

voor anderen.’ Zakelijk luister ik naar goede vrienden die het ver

hebben gebracht in het leven.’

Met wie meet u zich?

‘In het leven moet je betrachten dat anderen jou nadoen, en niet

andersom. Maar ik kijk wel enorm op naar grote durvers en onder-

nemers zoals Aristoteles Onassis en Richard Branson. Op hun bezit-

tingen ben ik niet jaloers, wel op hun realisaties.’

Hebt u ooit kansen gemist?

‘Toen Frank Sinatra wegging bij zijn platenfirma en zelf Reprise Re-

cords begon, kreeg ik de vraag om de verdeling in België te verzor-

gen. Dat zou me 1miljoen dollar kosten. Ik wilde niet lenen en heb

geweigerd. Daarna boekte Sinatra wereldsuccessen, en bij hem on-

der meer ook Dean Martin met ‘Everybody Loves Somebody’.’

Is uw persoonlijke balans in evenwicht?

‘Ja. Er is veel liefde van mijn vrouw en kinderen. Er zijn vrienden en

collega’s. Nu snak ik wel naar wat rust. Ik kan tien keer meer verdie-

nen dan vroeger, maar mijn kinderen en kleinkinderen zijn belangrij-

ker. Ik blijf wel liedjes schrijven en opnemen, maar voer geen pro-

motie meer op radio en tv. Ik stop liever nu iedereen me nog kent.’

BERT VOET

Ik kan nu tien
keermeer
verdienen
dan vroeger,
maarmijn
(klein)kinderen
zijn belangrijker.

De Belgisch-Italiaanse zanger Rocco Granata (75), die dankzij

‘Marina’ wereldbekend werd, kondigde deze week zijn laat-

ste toernee aan. Hier maakt hij zijn persoonlijke balans op.

Wat zijn zijn belangrijkste activa? In wie heeft hij geïnves-

teerd? Wie zijn zijn raadgevers?

Ik kijk op
naar grote
durvers
en onder-
nemers.
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‘Federaal pact nodig over Belgisch luchtruim’

‘I
kheberbegripvoordatdegewestenhun
autonomie hebben,maar ikwens dat er
zo snel mogelijk ook een federale rege-

ring wordt gevormd.Want België is toch een
sterkproduct inhetbuitenland.Tijdverliesbe-
tekent competitiviteitsverlies. Ik hoop dat de
volgendefederaleregeringeenprioriteitmaakt
van overleg met alle spelers in de luchtvaart
over een evenwichtige strategie voor het hele
Belgische luchtruim.Zo’ngemeenschappelijke

aanpak is nodig.Mijn recente oproep daartoe
viaDeTijdheeftoverigenspositievereactiesge-
kregen.Andersdreigenweinde internationale
concurrentiestrijd terrein te verliezen tegen-
over de luchthavens in de buurlanden, die
intussen niet stil zitten. Zaventem, Charleroi
of Luik, het heeft geen zin elkaar te bekampen
in een onderlinge oorlog. De mensen die al
onze vliegtuigen nemen, zijn tenslotte vooral
Belgen.’

Jean-JacquesCloquet
CEO Luchthaven Charleroi

Ik ben nooit alleen
maar vrouw-van
geweest. Daar
neem ik geen
genoegenmee.

Of China echt een
optie is, betwijfel ik.
Als je niet oplet,
kom je bedrogen uit.

PURE
KERAMIEK

Sinds 2012 >Met Pure heeft Pascale

Naessens sinds 2012 ook een eigen

servieslijn. Daarvoor werkt ze samen

met Serax uit Kontich, dat ook servies

van Pieter Stockmans en Roos van de

Velde verdeelt. Naessens ontwerpt,

China produceert. Frank Lambert,

aankoopdirecteur van Serax: ‘Pascale

kwam naar ons om keramiek te zoe-

ken dat ze kon gebruiken om haar

gerechten op te serveren voor in haar

kookboeken. Ze volgde al een cursus

pottenbakken en wist perfect wat ze

wilde. Maar we konden haar niet hel-

pen. Toen is het idee gegroeid om sa-

men een servieslijn te maken.’

Topverkoop > De eerste reacties

op Pure waren gemengd. ‘Voor veel

mensen moeten borden wit zijn. Maar

Pascale serveert groenten op groene,

asperges op grijze en rood vlees op

rode borden’, zegt Lambert. Twee jaar

later verkoopt de Pure-lijn zichzelf.

‘Vorig jaar boekte Serax 13 miljoen

euro omzet, waar Pascales merk een

zéér belangrijk deel van inneemt. Na

de ronduit ongelooflijke verkoop rond

de jaarwisseling dachten we dat de

verkoop in de eerste helft van 2014

zou terugvallen. Dat is niet zo. We

zouden zoals Piet Huysentruyt kun-

nen kiezen voor bulkafzet in een zaak

als Blokker. Daar zouden we in geen

tijd 500.000 stuks verkocht krijgen.

Maar dat willen we niet. We willen het

servies op de juiste plaats krijgen.’

Sterrenzaken > Van de verkoop gaat

30 procent naar het buitenland, waar

haast niemand Naessens’ kookboe-

ken kent. In het Bulgari Hotel in Milaan

kan je uit haar servies eten, net als in

de Franse driesterrenzaken Christian

Le Squer, Pascal Barbot en Jean-

Michel Lorrain. Ook Azië moet nu voor

de bijl. Lambert: ‘We stonden onlangs

op twee grote beurzen in Singapore.

We praten op dit moment met een

grote Chinese distributeur, die heel

enthousiast is om onze topontwer-

pers te verdelen in China.’
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